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Protokół Nr XXXIX/2023 

z sesji Rady Gminy Żyrzyn 

odbytej w dniu 23 października  2023 roku. 

 

Sesja Rady Gminy Żyrzyn rozpoczęła się o godz. 1430 i trwała do godz. 1530. Obrady odbywały 

się w budynku Urzędu Gminy Żyrzyn.  

 

 

Radni obecni na sesji: 

 

1. Jarosław Osiak     

2. Jan Trybuła     

3. Zbigniew Kozdrój    

4. Tomasz Guz 

5. Krzysztof Turski 

6. Leszek Kozak 

7. Krystian Lendas   

8. Adam Chachaj   

9. Teresa Gruda 

10. Tomasz Guz 

11. Zbigniew Matraszek  

12. Andrzej Potyra  

13. Marcin Feldman 

 

Radni nieobecni na sesji usprawiedliwieni: 

 

1. Marcin Barański 

2. Tadeusz Stachyra 

 

Ponadto w sesji uczestniczyli: 

 

1. Pan Andrzej Bujek   - Wójt Gminy Żyrzyn 

2. Pan Marcin Sulej   - Z-ca Wójta Gminy Żyrzyn 

3. Pani Małgorzata Wolska- Król  - Skarbnik Gminy Żyrzyn 

4. Pani Renata Bakiera   - Kierownik OPS w Żyrzynie 

 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Informacja z działań Wójta podejmowanych między sesjami. 

5. Informacja Wójta o realizacji interpelacji, zapytań i wniosków radnych złożonych między sesjami.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

Gminy Żyrzyn dla określonych terenów. 

- wprowadzenie do tematu Wójta Gminy Żyrzyn, 

- dyskusja i podjęcie uchwały. 
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7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w 

ośrodkach wsparcia oraz mieszkaniach treningowych i wspierających. 

- wprowadzenie do tematu Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Żyrzynie, 

- dyskusja i podjęcie uchwały. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Żyrzyn na 2023 rok. 

- wprowadzenie do tematu Wójta Gminy Żyrzyn, 

- opinia Komisji Budżetowej, Działalności Gospodarczej i Mienia Komunalnego, 

- dyskusja i podjęcie uchwały.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej. 

- wprowadzenie do tematu Wójta Gminy Żyrzyn, 

- dyskusja i podjęcie uchwały.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu współdziałania z organizacjami pozarządowymi 

na 2024 rok. 

- wprowadzenie do tematu Wójta Gminy Żyrzyn, 

- dyskusja i podjęcie uchwały  

11. Sprawy różne i zakończenie sesji.  

 

Ad. 1 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Teresa Gruda otworzyła XXXIX sesję Rady Gminy Żyrzyn. 

Powitała wszystkich obecnych na sesji. Na podstawie listy obecności stwierdziła, że na stan 15 

radnych obecnych jest 13 radnych, co stanowi wymagane quorum do podejmowania uchwał. Radni 

Pan Tadeusz Stachyra i Pan Marcin Barański usprawiedliwili swoją nieobecność, natomiast radny Pan 

Marcin Feldman zgłosił spóźnienie. 

 

Ad. 2 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Teresa Gruda przypomniała, że porządek obrad został 

przedstawiony w zaproszeniach na sesję. 

 

Wójt Pan Andrzej Bujek- poprosił o zdjęcie z porządku obrad punktu  7 dotyczącego podjęcia 

uchwały w sprawie  przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Żyrzyn dla lokalizacji elektrowni wiatrowych w miejscowości Osiny. 

Poinformował, że w lipcu b.r. firma złożyła wniosek o budowę farm wiatrowych w Osinach. Na 

wskazanym obszarze firma  w swoim wniosku planowała postawienie piętnastu wiatraków o 

maksymalnej całkowitej wysokości do 210 m oraz maksymalnej średnicy wirnika z łopatami do 170 

m z mocą wirnika 7 MW. Lokalizacja elektrowni wiatrowych ustawiona zostałaby w odległości turbin 

od zabudowy nie mniej niż 700 m. Pan Wójt poinformował, że w między czasie Firma Ekoplan z 

Lublina, która realizuje w Gminie zmiany planu zagospodarowania przestrzennego wystąpiła do 

Wojska w Dęblinie o uzgodnienie planu. Z mapy topograficznej,  na której naniesione jest lotnisko i 

ścieżki jego podejścia wynika, że w miejscowości Osiny wysokość turbiny nie może być większa niż 

110 m, czyli turbiny o wysokości 210 m w tym obszarze nie mogą powstać. W zamian wspominanej 

elektrowni wiatrowej na tym obszarze może powstać elektrownia fotowoltaiczna lub co najwyżej 

ustawienie turbin wiatrowych o wysokości do 110 m, co będzie wiązało się ze zmniejszeniem mocy z 

7 MW do 3 MW. W związku z tą informacją firma wycofała swój wniosek. Pan Wójt poinformował, 

że firma prawdopodobnie na wskazanym obszarze w Osinach będzie szła w kierunku budowy  farm 

fotowoltaicznych i będzie szukała innych obszarów na terenie gminy, na których będzie można ustawić 

wysokie turbiny.  
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Porządek obrad został przyjęty w głosowaniu jawnym, jednomyślnie – 12 głosów „za”. 

 

Ad. 3 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Teresa Gruda stwierdziła, że protokół z ostatniej sesji został 

sporządzony, zapoznała się z nim i został podpisały. Zawnioskowała o przyjęcie protokołu bez 

odczytywania. 

 

Innych wniosków nie było. 

 

Protokół  bez odczytywania został przyjęty w głosowaniu jawnym, jednomyślnie, tj.: 

 

• „za” – 12 (L. Kozak, Z. Kozdrój, J. Trybuła, T. Guz, J. Osiak, K. Turski, A. Chachaj, T. Gruda, 

K. Lendas, Z. Matraszek, S. Walaszek, A. Potyra). 

• „przeciw” – 0 

• „wstrzymał się” – 0 

 

Ad. 4 

 

Pan Wójt Gminy Żyrzyn  odczytał  informację z działań Wójta podejmowanych między sesjami od  

19.09.2023 r. do 23.10.2023 r. 

 

Treść informacji stanowi załącznik do protokołu. 

 

Radny Pan Sebastian Walaszek- zapytał, dlaczego budowa drogi na obszarze po placu SKR w 

Żyrzynie jest taka droga. Radny zauważył, że droga jest o 50% drożna od drogi budowanej w Żerdzi i 

o 100% droższa niż oddana droga na ul. Zielona „2” w Żyrzynie, która pobudowana została o tym 

samym standardzie i o takiej samej nawierzchni asfaltowej. 

 

Pan Wójt-  poinformował, że pobudowana droga w Żerdzi ma szerokość 3,5 m, natomiast droga na 

nowym osiedlu w Żyrzynie ma szerokość od 4,5 m do 5 m, która łączy się z miejscowością Żerdź i jest 

drogą docelową. 

 

Z-ca Wójta Pan Marcin Sulej-   poinformował, że droga do Żerdzi jest wykonana o szerokości 5 m, 

natomiast łączniki na nowym osiedlu wykonane są o szerokości 3,5 m. Pan Wójt zaznaczył, że na 

nowym osiedlu nie ma żadnej podbudowy, jak miało to miejsce na drodze w Żerdzi i na ul. Zielonej w 

Żyrzynie. Zaznaczył, że droga budowana z Żyrzyna do Żerdzi jest też dłuższa niż droga pobudowana w 

samej miejscowości Żerdź.    

 

Radny Pan Jan Trybuła- poprosił o wszczęcie czynności w sprawie pobudowania sali gimnastycznej 

w Osinach i w Skrudkach. Zaznaczył, że należy przedłużyć ważność projektów na pobudowanie hal 

sportowych i  dążyć do zrealizowania tego przedsięwzięcia.    

 

Przewodnicząca Rady Pani Teresa Gruda- powiedziała, że jest pełna obaw w sprawie pozyskania 

dofinansowania do przebudowy drogi powiatowej łącznie z chodnikiem w Kotlinach. Powiedziała, że 

wniosek nie napawa optymizmem ponieważ jest na 5 miejscu listy rezerwowej. Radna poprosiła Pana 

Wójta i Panią Skarbnik o zabezpieczenie środków w budżecie na rok 2024  w kwocie 50% kosztów 
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kwalifikowanych (1.952.025 zł) bez względu na uzyskanie dofinansowania ze środków zewnętrznych.  

 

Na salę obrad przybył Rady Pan Marcin Feldman. 

 

Ad. 5 

 

Pan Wójt Gminy Żyrzyn poinformowała, że w tym okresie nie złożono żadnych  interpelacji, zapytań 

i wniosków do Wójta Gminy.   

 

Ad. 6 

 

Wprowadzenia do tematu w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

Gminy Żyrzyn dla określonych terenów dokonał Pan Wójt Andrzej Bujek. Poinformował, że 

przedmiotowy plan stanowi realizację Uchwały Nr XXIII/215/2022 Rady Gminy Żyrzyn z dnia 16 maja 

2022 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

gminy Żyrzyn dla określonych terenów, zmienionej uchwałą Nr XXIX/248/2022 Rady Gminy Żyrzyn 

z dnia 28 listopada 2022 r.  

Pan Wójt powiedział, że do projektu uchwały wprowadza się trzy załączniki w sprawie: 

• poszerzenia działalności przetwórni miodu w Żerdzi o trzy kolejne działki; 

• skorygowania błędnego wrysowania lokalizacji stacji uzdatniania wody w Woli Osińskiej   oraz 

wrysowanie drogi powiatowej do tego ujęcia. Pan Wójt poinformował, że  na wszystkich 

obecnie modernizowanych  ujęciach  wody będą zastosowane lampy UV co powinno 

zabezpieczyć przed pojawieniem się bakterii coli. To rozwiązanie powinno ustrzec w 

przyszłości od sytuacji jaka pojawiła się ostatnio w Żyrzynie; 

• rozbudowy działalności w Cezarynie „Modrzewiowy Dwór”. Wnioskodawca złożył wniosek o 

poszerzenie działalności w stronę cmentarza (zmiana przeznaczenia gruntów R (rolnych) na 

RZM (możliwość zabudowy)). Na tę zmianę nie wyraził zgody Regionalny Dyrektor Ochrony 

Środowiska ze względu na strefę odziaływania pobliskiego cmentarza. 

 

Pan Wójt powiedział, że projekt „miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Żyrzyn 

dla określonych terenów” nie narusza ustaleń „Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego gminy Żyrzyn” przyjętego Uchwałą Nr XXII/138/2013 Rady Gminy Żyrzyn z dnia 21 

sierpnia 2013 r.   

 

Uwag do projektu uchwały nie było.  

 

Uchwała Nr XXXIX/298/2023 Rady Gminy Żyrzyn z dnia 23 października  2023 roku w sprawie 

uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Żyrzyn dla określonych 

terenów została podjęta w głosowaniu jawnym, jednomyślnie tj.; 

 

• „za” – 13 (L. Kozak, Z. Kozdrój, J. Trybuła, T. Guz, J. Osiak, K. Turski, A. Chachaj, T. Gruda, 

K. Lendas, Z. Matraszek, S. Walaszek, A. Potyra, M. Feldman). 

• „przeciw” – 0 

• „wstrzymał się” – 0 

 

Treść uchwały stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 7 

 

Kierownik OPS Pani Renata Bakiera omówiła projekt uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych 

zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia oraz mieszkaniach treningowych i 

wspomaganych. Poinformowała, że w dniu  27 sierpnia 2020 r. Rada Gminy Żyrzyn przyjęła  Uchwałę, 
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w której zostały określone szczegółowe zasady ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia 

i mieszkaniach chronionych. Ustawa z 28.07.2023 roku o zmianie Ustawy o pomocy społecznej oraz 

niektórych innych ustaw wprowadziła szereg zmian w pomocy społecznej m.in. do 1.11.2023 r. 

mieszkania chronione zmieniają nazewnictwo na mieszkania treningowe i wspomagające. Pani 

Kierownik powiedziała, że projekt uchwały nie zmienił zasad ponoszenia odpłatności określonych w 

uchwale z roku 2020, a zmianie ulega jedynie nazewnictwo.  

 

Uwag do projektu uchwały nie było.  

 

Uchwała Nr XXXIX/299/2023 Rady Gminy Żyrzyn z dnia 23 października  2023 roku w sprawie 

ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia oraz 

mieszkaniach treningowych i wspomaganych została podjęta w głosowaniu jawnym, jednomyślnie tj.; 

 

• „za” – 13 (L. Kozak, Z. Kozdrój, J. Trybuła, T. Guz, J. Osiak, K. Turski, A. Chachaj, T. Gruda, 

K. Lendas, Z. Matraszek, S. Walaszek, A. Potyra, M. Feldman). 

• „przeciw” – 0 

• „wstrzymał się” – 0 

 

Treść uchwały stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 8 

 
Wprowadzenia do tematu w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Żyrzyn na 2023 rok dokonała 

Skarbnik Gminy Żyrzyn Pani Małgorzata Wolska- Król. Poinformowała, że dochody i wydatki 

ulegają zmianie – zwiększa się dochody o 495.570,80 zł, tj.: 

• 58.160,89 zł na uchodźców z Ukrainy, 

• 98.254,35 zł otrzymana rezerwa na nagrody dla nauczycieli z okazji 250 rocznicy edukacji 

narodowej 

• 697 zł otrzymana dotacja na ubezpieczenia zdrowotne, 

• 6.304 zł dotacja na działalność OPS 

• 1.426,29 zł środki na ref. wydatków VAT od gazu 

• 333.458,27 zł dotacja na zadania zlecone na zwrot podatku akcyzowego. 

 

Pani Skarbnik poinformował, że wydatki dotyczą: 

• zwiększenia o 30.000 zł na dopłaty do ścieków do Woli Osińskiej i Osin, 

• zwiększenia o 4.200 zł na modernizację placu zabaw w Strzyżowicach. 

 

W związku z powyższymi zmianami zmianie ulegają załaczniki Nr 1, Nr 2, Nr 4. Ostatnia zamiana 

dotyczy zmiany zał. Nr 5 rezerwy na zarządzanie kryzysowe związanymi z dostarczeniem wody pitnej 

dla mieszkańców miejscowości Żyrzyn i Zagród w kwocie 10.000 zł w związku z zaistniałą sytuacją 

zakażenia wody.  

 

Radny Pan Krzysztof Turski odczytał pozytywną opinię Komisji Budżetowej, Działalności 

Gospodarczej i Mienia Komunalnego do projektu uchwały. 

Treść opinii stanowi załącznik do protokołu. 

Uwag do projektu uchwały nie było.  

Uchwała Nr XXXIX/300/2023 Rady Gminy Żyrzyn z dnia 23 października  2023 roku w sprawie zmian 
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w uchwale budżetowej Gminy Żyrzyn na 2023 rok została podjęta w głosowaniu jawnym, jednomyślnie 

tj.; 

• „za” – 13 (L. Kozak, Z. Kozdrój, J. Trybuła, T. Guz, J. Osiak, K. Turski, A. Chachaj, T. Gruda, 

K. Lendas, Z. Matraszek, S. Walaszek, A. Potyra, M. Feldman). 

• „przeciw” – 0 

• „wstrzymał się” – 0 

 

Treść uchwały stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 9 

 

Punk 9 porządku obrad w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej omówił Pan Wójt Andrzej 

Bujek . Poinformował, że w związku ze zmianą uchwały budżetowej Gminy Żyrzyn należy zmienić i 

dostosować WPF do stanu faktycznego po stronie dochodów i wydatków. Zmianie ulegazałącznik Nr 1 

i Nr 2. Pan Wójt poinformował, że w załączniku Nr 2 dochodzą nowe inwestycje w związku z 

otrzymanymi środkami zewnętrznymi tj.; 

• złożono 3 wnioski w ramach Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Miasta Puławy. Pierwszy 

wniosek dotyczy projektu miękkiego, który będzie realizowany przez Samorządową 

Administrację Oświatową w Żyrzynie- projekt pod nazwą „Akademia umiejętności”. Pozostałe 

dwa wnioski dotyczą projektów inwestycyjnych – adaptacja stawu na zbiornik retencyjny w 

miejscowości Kośmin. Koszt tego przedsięwzięcia  to 880.000 zł. Trzeci wniosek dotyczy 

rozbudowy budynku gminnej biblioteki na cele centrum usług turystycznych na terenie gminy 

Żyrzyn. Pan Wójt poinformował, że zamysłem jest pobudowanie budynku parterowego w 

stronę ul. Zielonej w Żyrzynie, który będzie połączony z obecnym budynkiem. Nowy budynek 

będzie wyposażony w sanitariaty i prysznice, które zostaną udostępnione strażakom. Koszt tej 

inwestycji szacowany jest na ok 3.000.000 zł.  

• dodatkowym wprowadzonym projektem do WPF jest sporządzenie planu zagospodarowania 

przestrzennego dla gminy  Żyrzyn, którego płatność nastąpi w roku  2024. Pan Wójt 

poinformował, że  wszystkie gminy w Polsce do końca 2025 roku muszą opracować dodatkowe 

plany ogólne, ponieważ studium uwarunkowania w kierunku zagospodarowania przestrzennego 

gminy Żyrzyn jakie posiadamy stracą ważność z końcem roku 2025 i nie będą miały możliwość 

zmiany planów zagospodarowania. Palny, które obowiązują w naszej gminie od roku 2016 

zostaną zablokowane. Pan Wójt poinformował, że gminy na ten cel mają dostać pieniądze od 

państwa, które będą przyznawane proporcjonalnie do obszaru gminy wyłączając grunty leśne. 

Według tego algorytmu gminy dostaną pieniądze na sporządzenie planów ogólnych. Pan Wójt 

zaznaczył, że gminy również będą musiały na ten cel przeznaczyć środki ze swojego budżetu.  

Kolejne nowe zadania wprowadzane do WPF to:  

• modernizacja i remont dachu zabytkowego dworku w Kośminie. Koszt inwestycji to 450.000 

zł w tym 2% udziału Gminy Żyrzyn; 

• modernizacja i rozbudowa oczyszczalni ścieków w Żyrzynie – koszt inwestycji 6.400.000 zł. 

• wymiana oświetlenia ulicznego na lampy energooszczędne w Gminie Żyrzyn – 1.073.500 zł 

• przebudowa i rozbudowa remizy OSP na świetlicę wiejską w miejscowości Skrudki, koszt 

inwestycji 2.000.000 zł z czego 1.800.000 zł środki pozyskane z „Polskiego Ładu”. 

 

Radny Pan Sebastian Walaszek- zapytał, co będzie znajdowało się w nowo pobudowanym budynku 

biblioteki w Żyrzynie.  

 

Wójt Pan Andrzej Bujek-  powiedział, że jeszcze nie wiadomo, czy taki budynek w ogóle zostanie 

pobudowany. Poinformował, że na dzień dzisiejszy złożony jest tylko wniosek do Miejskiego Obszaru 

Funkcjonowania Miasta Puławy. Jeśli MOF otrzyma pieniądze to wówczas taki projekt będzie 

realizowany. Obecnie jesteśmy na etapie ogłaszania i składania ofert na zaprojektowanie budynku. 

Budynek będzie przeznaczony na dom kultury oraz na cele prowadzenia działalności przez Koło 

Gospodyń Wiejskich w Żyrzynie.  
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Radny Pan Krzysztof Turski- zapytał na jakie dofinansowanie możemy liczyć z MOF-u i o jakim 

wkładzie własnym jest mowa. 

 

Z-ca Wójta Pan Marcin Sulej- poinformował, że dofinansowanie z MOF-u gmina może dostać w 

granicach 80-95% wartości inwestycji. 

 

Więcej uwag do projektu uchwały nie było. 

 

Uchwała Nr XXXIX/301/2023 Rady Gminy Żyrzyn z dnia 23 października  2023 roku w sprawie 

wieloletniej prognozy finansowej została podjęta w głosowaniu jawnym, jednomyślnie tj.; 

• „za” – 13 (L. Kozak, Z. Kozdrój, J. Trybuła, T. Guz, J. Osiak, K. Turski, A. Chachaj, T. Gruda, 

K. Lendas, Z. Matraszek, S. Walaszek, A. Potyra, M. Feldman). 

• „przeciw” – 0 

• „wstrzymał się” – 0 

 

Treść uchwały stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 10 

 
Wójt Pan Andrzej Bujek omówił temat w sprawie przyjęcia programu współpracy z organizacjami 

pozarządowymi na rok 2024. Poinformował, że ogłoszenie o konsultacji projektu uchwały zostało 

zamieszczone na stronie internetowej Gminy Żyrzyn, w BIP- e, na tablicy ogłoszeń Urzędu Gminy 

Żyrzyn w dniu 28 sierpnia 2023 r. W treści ogłoszenia zawarta została informacja, że wszelkie opinie i 

uwagi do projektu programu należy składać w terminie do 30 września 2023 r. Pan Wójt poinformował, 

że w zakreślonym terminie nie zgłoszono uwag do poddanego konsultacji projektu. Program określa 

zakres, zasady oraz cele współpracy z organizacjami pozarządowym oraz podmiotami wymienionymi 

w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie prowadzące działalność 

pożytku publicznego w zakresie odpowiadającym działaniom prowadzonym przez Gminę Żyrzyn. Pan 

Wójt powiedział, że wysokość środków finansowych przeznaczonych na realizację zadań objętych 

programem współpracy zostanie określona w budżecie Gminy Żyrzyn na 2024 rok i będzie wynosić 

120.000 zł. Ta kwota będzie rozdysponowana w formie konkursu.   

 

Uwag do projektu uchwały nie było. 

 
Uchwała Nr XXXIX/302/2023 Rady Gminy Żyrzyn z dnia 23 października  2023 roku w sprawie 

przyjęcia programu współpracy z organizacjami pozarządowymi na 2024 rok została podjęta w 

głosowaniu jawnym, jednomyślnie tj.; 

• „za” – 13 (L. Kozak, Z. Kozdrój, J. Trybuła, T. Guz, J. Osiak, K. Turski, A. Chachaj, T. Gruda, 

K. Lendas, Z. Matraszek, S. Walaszek, A. Potyra, M. Feldman). 

• „przeciw” – 0 

• „wstrzymał się” – 0 

 

Treść uchwały stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 11 

 

W sprawach różnych zabrał głos Pan Sebastian Walaszek. Powrócił do tematu procedowania planu 

zagospodarowania przestrzennego dla lokalizacji elektrowni wiatrowych w miejscowościach Osiny. 

Powiedział, że ma pewne wątpliwości co do tej inwestycji, ale też nie jest przeciwnikiem. Zasugerował, 

aby posłuchać na ten temat kogoś kto ma inne zdanie niż inwestor jak również i mieszkańców. Radny 
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zapytał, czy wprowadzenie tej zmiany do zagospodarowania przestrzennego otwiera drogę 

mieszkańcom do roszczeń i  rekompensaty wypłacanych przez gminę za obniżenie wartości 

sąsiadujących działek, przy których będzie usytuowana farma wiatrowa. 

 

Wójt – odpowiedział, że tu nie może być  mowy o obniżeniu wartości działek, a tylko o wzroście 

wartości działek. Jest odrębna ustawa o zmianie ustawy o inwestycjach w zakresie elektrowni 

wiatrowych oraz o niektórych innych ustaw, która szczegółowo opisuje usytuowanie elektrowni. Jeżeli 

taka uchwała zostanie podjęta przez Radę Gminy o przystąpieniu zmiany planu w kierunku powstania 

elektrowni wiatrowych  to wiąże się z postępowaniem całej szczegółowej procedury. W ciągu miesiąca 

Gmina zobowiązana jest do opublikowania ogłoszeń w prasie, powiadomienia sąsiednich gmin, odbycia 

konsultacji i spotkań z mieszkańcami terenów, których dotyczy inwestycja wraz z zorganizowaniem 

zdalnej możliwość uczestniczenia w tych konsultacjach. Pan Wójt poinformował, że uczestniczył na 

zebraniu wiejskim w Woli Osińskiej wraz z inwestorem, który chce pobudować farmę wiatrową. 

Mieszkańcy podczas zebrania zadawali pytania o elektrownię wiatrową, która ma powstać na ich 

terenach i większość mieszkańców wyrażała akceptację powstania tej inwestycji.   

 

Radna Pani Teresa Gruda- poprosiła o podjęcie działań w ramach  istniejącego funduszu do MZK o 

rozwiązanie problemu „ciasnego autobusu” w kursach o godz. 7:00 i 15:30 do Puław. 

 

Wójt- poinformował, że gmina w tym roku na MZK przeznaczyła 521.257,00 zł. Na wniosek 

mieszkańców w ostatnim czasie w budżecie gminy zabezpieczono dodatkowo 3.600 zł na przejazd 

autobusu do Borysowa i Bałtowa o godzinie 20:00. Zrealizowano wniosek mieszkańców z Woli 

Osińskiej w sprawie przejazdu dzieci  z Woli Osińskiej przez Osiny, Młynki i Końskowolę, które mały 

problem z punktualnym dotarciem do szkoły na godzinę 8:00 w Puławach. Po przeprowadzonych 

rozmowach z Dyrektorem MZK ustalono przyspieszenie kursu o 7 min i nie rezygnowaniu z kursu przez 

Młynki- Końskowola. Opóźniono też maksymalnie kurs autobusowy z Bałtowa do Puław - obecnie o 

godz. 6:23 ponieważ młodzież korzystająca z Bałtowa skarżyła się,  że za wcześnie musi rano wstać do 

szkoły w stosunku do dzieci dojeżdżających z Zagród i z Żyrzyna. Pan Wójt powiedział, że nie ma 

możliwości wprowadzenia dodatkowego autobusu o godzinie 7:00 i o godzinie 16:00. Komunikacja 

miejska powołana przez miasto Puławy ma służyć głównie miastu, a to że obsługuje Gminę Żyrzyn i 

inne gminy robi to tylko z dodatkowej perspektywy zabezpieczenia takiej komunikacji. Szczyt 

komunikacji miejskiej przypada na godzinę 8 rano oraz o godzinie 15 i 16. W tym czasie Zakład MZK 

nie ma wolnych autobusów i kierowców w celu zdublowania kursu. Wójt poinformował, że w imieniu  

państwa radnych zgłosił sprawę przepełnionych autobusów w godzinach  szczytu do Zarządu MZK. W 

dniu dzisiejszym odbyło się również spotkanie z przedstawicielem gminy Końskowola z  zastępcą Wójta 

w zakładzie MZK z udziałem przedstawicieli Prezydenta Miasta Puławy, na którym został poruszony 

powyższy temat. Po wnikliwej dyskusji stwierdzono, że jest problem z przepełnionymi autobusami, ale 

nie wynika to z większej ilości osób niż przewiduje norma, ale problem wynika z niezdejmowanych 

plecaków z ramion przez młodzież.  

 

Radny Pan Jan Trybuła- poprosił o ustawienie lustra na skrzyżowaniu koło remizy OSP w 

miejscowości Osiny.  

 

Wobec wyczerpania się tematów Przewodnicząca Rady Gminy Pani Teresa Gruda podziękowała  za 

udział w sesji i o godzinie 1610 zamknęła XXXIX sesję Rady Gminy Żyrzyn. 

 

 

Protokół opracowała:      Zatwierdziła: 

Agata Szymanek       Teresa Gruda 

 


